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AAN Commissie MME 

VAN Mariëtte Pennarts-Pouw 

DOORKIESNUMMER Klik hier als u tekst wilt invoeren. 

ONDERWERP Ontgassingsverbod in de PMV 

De ingangsdatum van het Utrechtse ontgassingsverbod is conform uw amendement op 1 maart a.s. Tegelijkertijd 
gaat ook het verbod in voor de provincie Noord-Holland. De aanpak is zoveel mogelijk gelijk, waarbij het streven 
primair is gericht op een preventieve werking van het verbod. Naleefgedrag staat voorop. Begonnen wordt met 
een fase van communicatie en voorlichting over het verbod, vervolgens een fase van waarschuwen en daarna de 
feitelijke handhaving met verbalisering. Op 15 februari a.s. is er een informatiebijeenkomst over het verbod. 
    
Tijdens de bespreking van de PMV in de vergadering van PS van 31 oktober jl. is gevraagd naar het functioneren 
van e-noses in de provincies Zuid-Holland en Noord-Brabant. Graag wil ik u bij deze hierover informeren. 
 
De ontwikkeling van E-noses  is een onderdeel van de ‘Safetydeal’. Dit is een afspraak tussen het ministerie van 
I&M en andere (overheids)partijen in de provincie Zuid-Holland en Noord-Brabant. Het ministerie heeft een 
bedrag beschikbaar gesteld voor het plaatsen van e-noses.  
E-noses geven vooral meer zicht op de luchtkwaliteit en kunnen op verschillende manieren gebruikt worden: 

- Early warning systeem bij bedrijven. Hier is het effect vooral dat bedrijven sneller in de gaten hebben dat 
ergens sprake is van een lek of calamiteit en er vroeg kan worden ingegrepen  

- Monitoring industriegebieden door toezichthouder/handhaver; 
- Beoordelingssysteem voor overtredingen in het kader van luchtlozingen (zoals het ontgassingsverbod). 

In de praktijk heeft dit in Zuid-Holland een enkele keer geleid tot het aanspreken van een schipper, maar 
nog niet tot verbalisering.  Er zijn wel monitoringsrapporten, maar deze leveren maar beperkt 
constateringen van mogelijke overtredingen op; 

- Meten van luchtkwaliteit ten behoeve van burgers/overheden: op veel plekken is de zorg van een 
overheid/groep burgers groot. Het monitoren van de luchtkwaliteit kan een deel van de zorg wegnemen. 
Bijvoorbeeld op plaatsen dichtbij risicovolle industrie of overslag/opslag. Maar het kan helaas ook extra 
vragen oproepen als blijkt dat de metingen sterk afwijken van de berekeningen of als er rare afwijkingen 
in de metingen zitten.  

Met name de eerste toepassing is wereldwijd vrij veel in gebruik. De sensortechnologien die erachter zit is (nog) 
onvoldoende uitontwikkeld om juridisch harde uitspraken mee te doen. In de toekomst (over meer dan vijf jaar) 
wordt dat veel eenvoudiger en kan de e-nose of andere sensortechnologie de rol van dure 
luchtkwaliteitsmeetapparatuur wellicht overnemen. Tot dusverre hebben e-noses dus meer een signaalfunctie. 
Evaluatie van e-noses heeft nog maar beperkt plaatsgevonden. De situatie in Zuid-Holland verschilt van die in 
Utrecht omdat er meer industriële bedrijven gevestigd zijn in Zuid-Holland.  Daardoor zijn e-noses in Zuid-Holland 
meer van toepassing. De RUD Utrecht plaatst binnenkort e-noses bij de vergistingsinstallatie van Van de Groep 
en Zonen in Bunschoten. De provincie is bevoegd gezag voor dit bedrijf. Aanleiding is de sterke toename van 
geurklachten in 2016. Doel is om de geurproblematiek beter te monitoren en de validatie en afhandeling van 
klachten te ondersteunen. De e-noses maken deel uit van de geïntensiveerde handhavingsaanpak van dit bedrijf.  
 
Invoering verbod voor andere (zeer zorgwekkende) stoffen 
Tijdens de behandeling van de PMV in de commissie MME van 3 oktober heeft u gevraagd of het verbod voor 
andere (zeer zorgwekkende) stoffen ingevoerd kan worden. Op basis van de voorliggende aanpassing van de 
PMV kan een verbod op het ontgassen van deze stoffen bij besluit van GS worden ingevoerd. Naar aanleiding 
van uw vraag heb ik een eerste verkenning gedaan wat het betekent om ook een ontgassingsverbod voor zeer 
zorgwekkende stoffen in te voeren. Op basis van de beschikbare gegevens is de inschatting dat deze stoffen in 
absolute zin niet in grote hoeveelheden per binnenvaart daadwerkelijk in de provincie Utrecht vervoerd en ontgast 
worden, maar de impact van deze stoffen op de gezondheid is een feit (vanwege de wettelijke kwalificatie zeer 
zorgwekkend). De andere provincies zijn nog niet met een dergelijk verbod bezig, maar gezien het belang voor de 
gezondheid zal ik een ontgassingsverbod voor zeer zorgwekkende stoffen voorbereiden en daar bij u op 
terugkomen.  
 
Ik hoop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  


